



أبشر بالخير كله

مع لبشارة

2024



الجائزة الكبرى

\$1,000,000

لبشارة

2024

\$1,000,000

الجائزة الكبرى
في ديسمبر



\$500,000 جائزة كبرى
في يونيو

\$50,000 10 جوائز
كبرى شهرية

\$1,000 600 جائزة
شهرية

فتوى هيئة الرقابة الشرعية عن حساب "لبشارة"

الحمد لله وحده، والصلاة والسلام على من لا نبي بعده، محمد وآله وصحبه أجمعين:

فقد اطلعت الهيئة الشرعية على هيكلة عمل حساب "لبشارة" المقدم من بيت التمويل الكويتي - البحرين وعلى شروطه وأحكامه، والمبني على إيداع الزبائن مبالغ لا تقل عن حد معين للادخار في حساب توفير استثماري مبني على أساس مبدأ المضاربة الإسلامية، ويعامل معاملة حساب التوفير العادي، وتوزع الأرباح الناتجة حسب الشروط والأحكام، مع السحب في فترات محددة على جوائز معينة ومعلومة مقدّمة من قبل المساهمين على سبيل التبرع وتوزع على من يقع عليه السحب من المودعين.

وعليه ترى الهيئة جواز العمل بحساب "لبشارة".

هذا، والله أعلم، وصلى الله وسلم على نبينا محمد وعلى آله وصحبه أجمعين،،،



الشيخ الدكتور / عجيل جاسم النشمي
رئيس الهيئة الشرعية



الشيخ الدكتور / محمد عبدالرزاق الطيباني
عضو الهيئة الشرعية



الشيخ الدكتور / خالد مذكور المذكور
عضو الهيئة الشرعية

إعادة إحياء للصيرفة الإسلامية الأكثر ذكاءً.. ببساطة!

تتجسد مهمتنا وكل ما نقوم به في تقديم خدمات ومنتجات فائقة الجودة تساهم في تعزيز وتلبية احتياجاتك المصرفية.

إن مهمتنا والتزامنا مدعومان بوضع مالي راسخ وقوي وتراث طويل من البراعة والتكامل والقيادة المرتكزة على الفكر.

بيت التمويل الكويتي - البحرين ش.م.ب (مقفلة)

ص.ب: ٢٠٦٦، المنامة، مملكة البحرين،

هاتف: ٧٧٧٧ ٧٧٧٧ (+٩٧٣)

فاكس: ٧٧٠٠ ٠٦٠٠ (+٩٧٣)

www.kfh.bh



لبشارة

2024

«لبشارة» هو حساب توفير استثماري يمكن فتحه بالدينار البحريني أو الدولار الأمريكي، متوافق مع مبادئ الشريعة الإسلامية، ويتم فيه استثمار الأموال على أسس المضاربة.

وتعد «لبشارة» مصطلحاً شعبياً لكلمة البشارة التي تعني الخبر السار الذي لا يعلمه سامعه.

إن أصحاب حسابات «لبشارة» مؤهلون للحصول على فرصة للفوز بالجوائز التالية المقدمة من قبل المساهمين في البنك.



الجوائز الكبرى

الجائزة	المبلغ	الفائزون
جائزة كبرى في ديسمبر	\$1,000,000	1
جائزة كبرى في يونيو	\$500,000	1

* إيداع مبلغ 50 ديناراً بحرينياً كحد أدنى في حسابك لمدة 90 يوماً قبل نهاية الشهر المسحوب عليه
يؤهلك للدخول في السحب على الجائزة الكبرى.

الجوائز الشهرية

الجائزة	المجموع	المبلغ	إجمالي عدد الفائزين
جائزة شهرية كبرى	\$500,000	\$50,000	10
جائزة شهرية	\$600,000	\$1,000	600

* الاحتفاظ بمبلغ لا يقل عن 50 ديناراً بحرينياً كحد أدنى في حسابك لمدة 30 يوماً قبل نهاية الشهر المسحوب عليه
يؤهلك للدخول في السحب الشهري.

برنامج الولاء لحساب لبشارة

زيادة الاستثمار لفترة أطول من الزمن يزيد من فرصك في الفوز بالجائزة الكبرى.

فرص السحب مقابل كل 50 د.ب.	فترة الاستثمار
1	90 يوماً
2	180 يوماً
3	360 يوماً

* تطبق على الجوائز الكبرى في يونيو وديسمبر فقط

خدمة "التعبئة" لحساب لبشارة

هي خدمة تتيح للعملاء تحويل مبالغ نقدية لحساب «لبشارة» باستخدام بطاقات الخصم الخاصة بهم من أي بنك في البحرين. هذه الخدمة متاحة الآن على الموقع الإلكتروني (www.kfh.bh).

فتح حساب لبشارة

قم بفتح حساب لبشارة باستخدام تطبيق KFH Bahrain أو عبر الموقع الإلكتروني (www.kfbonline.com) خلال دقائق ودون الحاجة إلى زيارة الفرع.

التوزيع الشهري للجوائز

رقم السحب	الشهر	نوع الجائزة	قيمة الجائزة	عدد الفائزين	تاريخ السحب*
1	يناير	جائزة شهرية كبرى	\$50,000	1	الأربعاء 14 فبراير 2024
		جوائز شهرية	\$50,000	50	
2	فبراير	جائزة شهرية كبرى	\$50,000	1	الخميس 14 مارس 2024
		جوائز شهرية	\$50,000	50	
3	مارس	جائزة شهرية كبرى	\$50,000	1	الثلاثاء 16 أبريل 2024
		جوائز شهرية	\$50,000	50	
4	أبريل	جائزة شهرية كبرى	\$50,000	1	الثلاثاء 14 مايو 2024
		جوائز شهرية	\$50,000	50	
5	مايو	جائزة شهرية كبرى	\$50,000	1	الأربعاء 12 يونيو 2024
		جوائز شهرية	\$50,000	50	
6	يونيو	جائزة كبرى	\$500,000	1	الأحد 14 يوليو 2024
		جوائز شهرية	\$50,000	50	
7	يوليو	جائزة شهرية كبرى	\$50,000	1	الاثنين 12 أغسطس 2024
		جوائز شهرية	\$50,000	50	
8	أغسطس	جائزة شهرية كبرى	\$50,000	1	الخميس 12 سبتمبر 2024
		جوائز شهرية	\$50,000	50	
9	سبتمبر	جائزة شهرية كبرى	\$50,000	1	الأحد 13 أكتوبر 2024
		جوائز شهرية	\$50,000	50	
10	أكتوبر	جائزة شهرية كبرى	\$50,000	1	الثلاثاء 12 نوفمبر 2024
		جوائز شهرية	\$50,000	50	
11	نوفمبر	جائزة شهرية كبرى	\$50,000	1	الخميس 12 ديسمبر 2024
		جوائز شهرية	\$50,000	50	
12	ديسمبر	جائزة كبرى	\$1,000,000	1	الاثنين 13 يناير 2025
		جوائز شهرية	\$50,000	50	

المؤهلات

- يجب أن يبلغ مقدم الطلب 18 سنة أو أكثر أو يمكن فتح حساب (لبشارة) للفاصر من قبل ولي أمره.
- متاح للزائرين البحرينيين وغير البحرينيين.
- متاح للمؤسسات والشركات أو أي منشأة قانونية.

المستندات المطلوبة

لعملاء بيت التمويل الكويتي - البحرين

- للبحرينيين وغير البحرينيين
- i. بطاقة ذكية سارية الصلاحية

لغير عملاء بيت التمويل الكويتي - البحرين

- | للبحرينيين | لغير البحرينيين |
|------------------------------|------------------------------|
| i. بطاقة ذكية سارية الصلاحية | i. بطاقة ذكية سارية الصلاحية |
| ii. إثبات للعنوان | ii. جواز سفر ساري الصلاحية |
| ◇ رخصة قيادة أو.. | iii. إقامة سارية الصلاحية |
| ◇ فاتورة رسمية | iv. إثبات للعنوان |
| iii. التوقيع | ◇ رخصة قيادة أو.. |
| | ◇ فاتورة رسمية |
| | v. التوقيع |

الأسئلة الشائعة

هذا الحساب سوف يتم توزيعها بناء على جدول نسبة توزيع الأرباح المتوفر على موقعنا الإلكتروني (www.kfh.bh) والتطبيق الخاص بالهواتف الذكية.

كيف يتم توزيع الأرباح؟

يتم توزيع الأرباح الفعلية شهرياً.

كيف يمكنني إيداع أو سحب مبالغ من حساب لبشارة الخاص بي؟

يمكنك إيداع وسحب مبالغ غير محدودة من خلال إحدى الطرق التالية:

- زيارة أحد فروعا.
- تحويل المبالغ إلكترونياً إلى حساب لبشارة الخاص بك من خلال حساب الخدمات المصرفية الإلكترونية الحالي الخاص بك في بيت التمويل الكويتي - البحرين أو أي بنك آخر.
- إيداع المبالغ باستخدام بطاقات السحب الآلي الخاصة بك من أي بنك في مملكة البحرين عبر خدمة التعبئة المتوفرة على موقعنا الإلكتروني: (www.kfh.bh). ومع ذلك، وباعتبارك صاحب حساب لبشارة، فإنك غير مؤهل للحصول على بطاقة صراف آلي أو دفتر شيكات.
- يمكنك إيداع المبالغ النقدية باستخدام تطبيق البنك أو زيارة أقرب فرع لبيت KFH Bahrain أو تطبيق kfhbonline التمويل الكويتي - البحرين
- يتم سحب الأموال من خلال زيارة أقرب فرع لبيت التمويل الكويتي - البحرين

إذا فتحت حساب لبشارة، هل يمكنني استخدام بوابة الخدمات المصرفية الإلكترونية لبيت التمويل الكويتي - البحرين؟

نعم، يمكنك استخدام بوابة الخدمات المصرفية الإلكترونية من خلال تعبئة «استمارة طلب الحصول على الخدمات المصرفية عبر الإنترنت»، أو عبر زيارة أقرب فرع لبيت التمويل الكويتي - البحرين.

هل سأتلقي إشعارات عن حساب لبشارة الخاص بي من خلال خدمة الرسائل النصية القصيرة؟

نعم، يمكنك تسجيل رقم هاتفك النقال عند فتح الحساب.

هل يمكنني تغيير رقم الهاتف الذي أتلقي عليه الرسائل النصية القصيرة؟

نعم، يمكنك ذلك من خلال تعبئة استمارة خدمة الرسائل النصية القصيرة في أقرب فرع لبيت التمويل الكويتي - البحرين أو عبر تطبيق KFH Bahrain.

كيف يكون حساب «لبشارة» متوافقاً مع مبادئ وأحكام الشريعة الإسلامية؟

يستند الحساب على مبدأ المضاربة ويتم فيه توزيع الجوائز تبرعاً من أموال المساهمين في البنك ولا يتم خصمها من أرباح المضاربة ولا من رأسمالها.

من المؤهل لفتح حساب «لبشارة»؟

حساب «لبشارة» متاح للعلاء من جميع الجنسيات، ويمكن فتحه للأفراد من عمر 18 سنة أو أكثر، كما يمكن أيضاً فتح الحساب للقاصر (أقل من 18 سنة) من قبل ولي أمره ويمكن أيضاً فتح الحساب للمؤسسات والشركات أو أي منشأة قانونية أخرى.

إذا كان لدي حساب في بيت التمويل الكويتي - البحرين، هل يلزمي فتح حساب جديد خاص بـ«لبشارة»؟

نعم يجب أن تفتح حساباً جديداً خاصاً بـ «لبشارة»، لكي تكون مؤهلاً للدخول في السحب على الجوائز.

كيف يمكنني فتح حساب «لبشارة»؟

يمكنك فتح حساب عن طريق زيارة أقرب فرع لبيت التمويل الكويتي - البحرين أو استخدام تطبيق KFH Bahrain أو عبر الموقع الإلكتروني www.kfhbonline.com.

هل يمكنني فتح حساب «لبشارة» دون زيارة أحد فروع بيت التمويل الكويتي - البحرين؟

نعم، يمكنك ببساطة تحميل تطبيق KFH Bahrain أو KFH Bahrain App أو Google Play أو App Store عبر الموقع الإلكتروني www.kfhbonline.com وفتح حساب لبشارة الخاص بك.

هل يمكنني الإيداع بأي عملة؟

يتم فتح حساب «لبشارة» بالدينار البحريني أو الدولار الأمريكي. ولإيداع بأي عملة أخرى، يتوجب عليك تحويل العملة إلى الدينار البحريني أولاً.

ما هي قيمة الإيداع حتى أكون مؤهلاً للدخول في السحب؟

الحد الأدنى للإيداع في حساب «لبشارة» هو 50 ديناراً بحرانياً حتى تتأهل للدخول في السحب. ويستمر إيداع المبلغ في الحساب لمدة 30 يوماً قبل نهاية الشهر المسحوب عليه، وكلما ضاعفت إيداعك كلما زادت فرصتك في الفوز.

إذا كان هذا الحساب هو حساب مضاربة، هل يمكنني أن أحصل على أرباح؟

بما أن هذا الحساب هو حساب مضاربة، فإن أي أرباح ناتجة من



Bigger Prizes

with

Libshara

2024



MEGA PRIZE

\$1,000,000

Libshara

2024

\$1,000,000

DECEMBER MEGA PRIZE



JUNE MEGA
PRIZE

\$500,000

10 MONTHLY
GRAND PRIZES

\$50,000

600 MONTHLY
PRIZES

\$1,000

SHARI'A BOARD FATWA CONCERNING LIBSHARA ACCOUNT*

All praise be to Allah, prayer and peace be upon our prophet Mohammed, his family and companions.

The Shari'a Board reviewed the operational structure of the Libshara account submitted by Kuwait Finance House – Bahrain and on its terms and conditions, whereby the clients deposit amounts not less than the minimum deposit requirement in an investment savings account based on the Islamic Mudaraba concept. The account shall be treated as a normal savings account and profit yield will be distributed in accordance with the terms and conditions. Additionally, periodic draws will take place on specifically known prizes donated by the shareholders. The prizes shall be granted to the draw winners.

Accordingly, the board finds it permissible to operate in Libshara account.

And Allah knows best. Prayer and peace be upon our prophet Mohammed, his family and companions.



Sheikh Dr. Ajeel Jassim Al-Nashmi
Chairman of Shari'a Board



Sheikh Dr. Khaled Mathkour Al-Mathkour
Member of Shari'a Board



Sheikh Dr. Mohammed Abdul Razaq Al-Tabtabaee
Member of Shari'a Board

*Translated version of the Arabic fatwa issued by the Shari'a Board of Kuwait Finance House - Bahrain.

SIMPLY SMARTER BANKING BROUGHT TO LIFE

At the core of everything we do, is our mission to deliver superior products and services that will enhance your banking needs.

Our mission and our commitment are backed by a robust financial position and a long and proven heritage of ingenuity, integrity and thought-based leadership.

Kuwait Finance House – Bahrain B.S.C. (Closed)

P.O. Box: 2066, Manama, Kingdom of Bahrain

Tel: (+973) 7777 7777

Fax: (+973) 7700 0600

www.kfh.bh



Libshara

2024

Libshara is an investment saving account that can be opened in Bahraini Dinars and US Dollars, compliant with the Islamic Shari'a principles, in which the funds are invested on a Mudaraba basis.

Libshara in Arabic vernacular means the announcement of unexpected great news.

Account holders are eligible for the following prizes contributed by the Bank's shareholders.



MEGA CASH PRIZES

Winners	Amount	Prize
1	\$1,000,000	December Mega Prize
1	\$500,000	June Mega Prize

* Maintain a minimum balance of BD 50 in your account for 90 days prior to the end of the draw month to be eligible for the Mega prize.

MONTHLY PRIZES

Total Number of Winners	Amount	Total	Prize
10	\$50,000	\$500,000	Monthly Grand Prize
600	\$1,000	\$600,000	Monthly Prize

* Maintain a minimum balance of BD 50 in your account for 30 days prior to the end of the draw month to be eligible for the monthly prizes.

Libshara Loyalty Program

A higher investment for a longer period of time increases the chances of winning **in the Mega Prize draws**.

Investment Period	Eligible Entries for Every BD 50
90 Days	1
180 days	2
360 Days	3

* Applicable to June and December Mega Prizes only

LIBSHARA TOP-UP SERVICE

This service allows transfer to the Libshara accounts using a debit card from any bank in Bahrain. This function is available on our website (www.kfh.bh).

OPENING A LIBSHARA ACCOUNT

Open a Libshara account using KFH Bahrain App or KFHB Online (website or app) within minutes, without visiting a branch.

* Draw dates are subject to change in coordination with the Ministry of Industry and Commerce.

Prizes Monthly Breakdown

Draw No.	Month	Type of Draw	Total Prizes	Number of Winners	Draw Schedule*
1	January	Monthly Grand Prize	\$50,000	1	Wednesday, 14 February 2024
		Monthly Prize	\$50,000	50	
2	February	Monthly Grand Prize	\$50,000	1	Thursday, 14 March 2024
		Monthly Prize	\$50,000	50	
3	March	Monthly Grand Prize	\$50,000	1	Tuesday, 16 April 2024
		Monthly Prize	\$50,000	50	
4	April	Monthly Grand Prize	\$50,000	1	Tuesday, 14 May 2024
		Monthly Prize	\$50,000	50	
5	May	Monthly Grand Prize	\$50,000	1	Wednesday, 12 June 2024
		Monthly Prize	\$50,000	50	
6	June	Mega Prize	\$500,000	1	Sunday, 14 July 2024
		Monthly Prize	\$50,000	50	
7	July	Monthly Grand Prize	\$50,000	1	Monday, 12 August 2024
		Monthly Prize	\$50,000	50	
8	August	Monthly Grand Prize	\$50,000	1	Thursday, 12 September 2024
		Monthly Prize	\$50,000	50	
9	September	Monthly Grand Prize	\$50,000	1	Sunday, 13 October 2024
		Monthly Prize	\$50,000	50	
10	October	Monthly Grand Prize	\$50,000	1	Tuesday, 12 November 2024
		Monthly Prize	\$50,000	50	
11	November	Monthly Grand Prize	\$50,000	1	Thursday, 12 December 2024
		Monthly Prize	\$50,000	50	
12	December	Mega Prize	\$1,000,000	1	Monday, 13 January 2025
		Monthly General Prize	\$50,000	50	

* Draw dates are subject to change in coordination with the Ministry of Industry and Commerce.

Eligibility

- Applicants must be 18 years of age or above. Libshara may be opened on behalf of a minor by the legal guardian.
- Available to both Bahrainis and non-Bahrainis.
- Available to establishments, corporations or any other legal entity.

Required Documents

FOR EXISTING KFH-BAHRAIN CLIENTS

For Bahrainis and non-Bahrainis:

- i. A valid smart card

FOR NON-EXISTING KFH-BAHRAIN CLIENTS

For Bahrainis:

- i. A valid smart card
- ii. Proof of address
 - ◇ Driver's license or
 - ◇ Utility bill
- iii. Signature

For non-Bahrainis:

- i. A valid smart card
- ii. A valid passport
- iii. A valid residence visa
- iv. Proof of address
 - ◇ Driver's license or
 - ◇ Utility bill
- v. Signature

FAQ

How is the Libshara account compliant with the principles of Islamic Shari'a?

The account is based on the Mudaraba concept and the prizes are donated from the Bank's shareholders' money, not deducted from the profits or capital of the Mudaraba.

Who can open a Libshara account?

Libshara accounts are available to customers of all nationalities and can be opened by individuals aged 18 and above, or by a legal guardian on behalf of a minor. The account can also be opened for establishments, corporations or any other legal entity.

If I'm already a KFH-Bahrain account holder, do I have to open a new account?

Yes, you will need to open a new Libshara account.

How can I open a Libshara account?

You can open an account by visiting your nearest KFH-Bahrain branch or through KFH Bahrain App or using KFHB Online (website or app).

Can I open my account without visiting a branch?

Yes, simply download the KFH Bahrain App from App Store or Google Play Store or by visiting www.kfhbonline.com ebanking or KFH App, and open your Libshara account with just a few clicks.

Can I deposit in any currency?

Your Libshara account can be opened in Bahraini Dinars or USD only. To deposit in any other currency, you will need to exchange the currency to either Bahraini Dinars or USD.

How much should I deposit to be eligible for the draw?

You will receive one entry into the draw for every BD 50 saved into your Libshara account for 30 days. The more you save, the more chances you will have to win.

If this is a Mudaraba Account, can I expect any profits?

Yes, since this is a Mudaraba account, any profits generated will be distributed based on the profit sharing ratio available at www.kfh.bh and on the KFH Mobile App.

How are the profits distributed?

Actual profits are distributed on a monthly basis.

How do I deposit or withdraw funds from my Libshara account?

You can deposit and withdraw unlimited funds by one of the following methods:

- Visiting any of our branches.
- Transfer funds electronically to your Libshara account from your existing KFH-Bahrain account or from any account in other banks.
- Deposit funds from any bank's debit cards through our online Top-up service that is available on our website (www.kfh.bh). However, as a Libshara account holder, you are not eligible for an ATM card or a chequebook.
- You can deposit your funds by visiting your nearest KFH-Bahrain branch or by using the KFH Bahrain app. Withdraw your funds by visiting your nearest KFH-Bahrain branch.

If I open a Libshara account, will I get access to the KFH-Bahrain eBanking portal?

Yes, you can get access to the eBanking portal by filling out an "Internet Banking Application Form".

Will I receive SMS notifications for my Libshara account?

Yes, you can register your mobile number at the time of opening your account.

Can I change my registered SMS number?

Yes, by filling out the SMS form at your nearest KFH-Bahrain branch or by using the KFH Bahrain App.